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Referat IMA Generalforsamling 21.08.2023 

Tilstede: Karen Helveg Petersen, Troels Laier, Adrian Ortega, Rolf C. Dupont, Adam Johansen, Reinout 

Bosch, Eric Insula, Thomas Riemsneider 

 

Ordstyrer: Karen 

Referent: Reinout 

 

Beretning 

Reinout præsenterer beretningen. 

Rolf: Angående bogreceptionen så udkommer Gert Sørensen og Detlef Siegfrieds oplæg som artikler til 

Kritisk Debat. Der udkommer også en artikel fra bogen. Der er også kommet en anmeldelse fra Hans Erik 

Avlund Franzen. Klaus og Rolf vil gerne lave et møde med ham i institutions regi.  

Adam: Hvad er Selskab for Marxistiske Studier? Hvorfor kan de samle så mange til deres konferencer? 

Karen: Det er en konference organisation der holder Marx Nu en gang om året. 

Thomas: Selvom der er mange der gerne vil alt muligt godt, så er verden forandret. Man kan ikke bare gøre 

det samme som Clarté gjorde da det blev stiftet. Der er også stort vækstpotentiale i at jage nogle af de 

gamle op, f.eks. i de gamle kommunistpartier. Men også i Enhedslisten er der mange der er gået hjem. 

Der må også være mulighed for nogle andre typer møder. F.eks. Zoom møder.  

Karen: Der skal jo også være et socialt aspekt af et foreningsliv. Det er vi måske ikke så gode til at kunne 

tilbyde. Jeg bliver også nogle gange overrasket over hvor mange der kommer.  

Rolf: Jeg vil gerne foreslå at vi laver noget om prisdannelser på energimarkedet på baggrund af en tekst fra 

Institut für Socialökologiche Wirtschaftsforschung.  

Thomas: Kan man måske foreslå en anmeldelse af den tekst som Rolf taler om. 

Karen: Nu skal diskussionen ikke handle om energipolitik, men jeg har også skrevet et paper om det. 

Reinout: Apropos hvad Thomas siger, så har vi talt om at lave et online møde med Wolfgang Adolphi i 

efteråret. 

Adrian: Min ven Gabriel vil også gerne holde et oplæg. Jeg har også været i kontakt med Roland de Boer der 

forsker i kinesisk socialisme.  

Beretningen godkendes. 

 

Regnskab 

Karen Helveg præsenterer regnskabet. 
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Der er styr på fakturarerne, men der mangler stadig at komme styr på nogle af abbonomenterne til 

hjemmesiden. 

Thomas: Som revisor har jeg kigget på regnskabet. Jeg har stillet nogle spørgsmål og fået nogle gode svar. 

Det ser fornuftigt ud. Det er godt at regnskabet er omlagt til kalenderåret.  

Regnskabet bliver godkendt.  

 

Arbejdsplan 

Reinout præsenterer arbejdsplanen.  

Erik: Ville det være en idé at rette henvendelse til Folkebevægelsen mod EU. Frit Norden er også en 

interessant organisation.  

Karen: Jeg står for at arrangere et møde med Rosie Collington om de skadelige virkninger af konsulenthuse. 

Jeg skal også til konference med IEPP, hvor der kunne være mulighed for internationale kontakter, og evt. 

nogle papers. 

Thomas: I forhold til udbredelse, er det så et fravalg ikke at opreklamere i Arbejderen, SKUB og 

Kommunist!. 

Reinout: Det er ikke et fravalg. Det skal vi huske. Efterårets møderække har lidt et EU/neoliberal stat tema. 

Vi har også talt om at lave et møde med politikere fra Folkebevægelsen, SF, Enhedslisten, Alternativet.  

Karen: Vi vil gerne udvikle EU kritikken.  

Rolf: Jeg vil gerne sige noget om øget samarbejde. Klaus havde et forslag om et møde om EU og 

sikkerhedspolitik. Jeg har i Frankfurt snakket med Peter Wahl fra RLS. 

Vi kan lære noget af Marxistische Studiewoche i forhold til hvordan vi kan arbejde på tværs. 

Thomas: Selvom vi er akademisk funderet, giver det god mening at invitere politiske aktører (som f.eks. 

Folkebevægelsen mod EU) for at udbrede marxistisk analyse. 

Adam: Hvad er status på Rosa Luxemburg Stiftung og CMS. 

Rolf, Karen, Adrian og Reinout forklarer lidt om de to organisationer.  

Karen: Der er også Tranform! I Danmark.  

Adrian: Da jeg var med for et par år siden snakkede vi også om de energiske nye kræfter vi skal have fat i. 

Det er svært for en ny organisation at binde sig.  

Jeg var til Pride i går. Det var jo stort, større end 1. maj. På Blågårdsplads var der arrangement om 

kolonialisme (på Alerta festival), det var spændende, men det var ikke så gennemovervejet/intellektuelt. 

Det æstetiske spiller en større rolle end det intelektuelle. Hvis vi skal med på det, skal vi forstå det. De unge 

kan ikke se en vej ud, og derfor bruger de deres kræfter i æstetisering af det private. I den verden er det 

fremmed at komme til et arrangement som vores. Det handler om de rette værdier frem for analyse.  

Vi skal være meget opmærksomme på hvordan vi ser ud for dem. Der kan være muligheder hvis vi taler ind 

i deres verden. Det kunne f.eks. være en studiekreds om Saito.  
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Vi kan måske genformulere de problemer som de unge formulerer. F.eks. anti-kolonialisme, klima osv. 

Meget af det er vi selvfølgeligt klar over Men hvordan er vi klar over det.  

Karen: Gennem Enhedslisten har vi faktisk kontakt med nogle unge, men ikke med dem der er meget 

subjektivistisk og emotionelt prægede.  

Der sker brud i verden der kræver en ny form for analyse.  

Rolf: Saito har lige udgivet en ny bog med et mere politisk fokus. 

 

Arbejdsplanen vedtages. 

 

Budget 

Der laves en ændring af det foreslåede budget. Der tilføjes 1000 kr. ekstra til lokaleleje. Det giver et 

underskud på budgettet, men det gør ikke noget fordi vi har 14.000 på bankkontoen. 

 

Budgettet vedtages. 

 

Valg af bestyrelse 

Den siddende bestyrelse genopstiller. 

Alle genvælges. 

Bestyrelsen består af 

Reinout Bosch 

Karen Helveg Petersen 

Rolf. C. Dupont 

Klaus Schulte 

 

Valg af kritisk revisor 

Thomas Riemsneider genopstiller som kritisk revisor og genvælges. 

 

Evt. 

Næste bestyrelsesmøde er 13. september. 

 


